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Overveen– Aan de Zeeweg nabij de 
Bokkedoorns is zondag 16 juli brand 
geweest in een stuk duin.
Rond 17.30 uur brak de brand uit, al 
snel spoedde er meerdere voer-
tuigen naar de brand toe. Eenmaal 
ter plaatse hebben meerdere brand-
weereenheden de brand snel kunnen 
blussen, dit door middel van hand-
stralen en vuurzwepen.

De brandweer is nog enige tijd bezig 
geweest met nablussen in verband 
met dat de brand ook nog onder-
gronds zou kunnen zitten.
Na een klein uur konden alle voer-
tuigen weer retour.

Brandweer 
blust duinbrand 
aan Zeeweg in 
Overveen

Foto: Inter Visual Studio.
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Bloemendaal – Uit het Cliënterva-
ringsonderzoek Wet maatschappe-
lijke ondersteuning (Wmo) 2022 
blijkt dat 87% van de respondenten 
via het Wmo-loket ondersteuning en 
hulp vonden voor hun hulpvraag. 
Daarnaast geeft maar liefst 81% van 
de respondenten aan zich beter te 
kunnen redden door de onder-
steuning.
Wethouder Attiya Gamri: “Dit zijn 
mooie cijfers. Als 78% aangeeft dat 
zij een betere kwaliteit van leven 

hebben door de ondersteuning, dan 
mogen we daar trots op zijn. Dit 
geeft het belang van deze hulp aan.”

Gemeenten zijn verplicht om jaarlijks 
een cliëntervaringsonderzoek (CEO) 
uit te voeren. Hierin onderzoeken we 
wat de ervaringen zijn van cliënten 
met de gemeentelijke Wmo-voorzie-
ningen en welk e�ect inwoners 
ervaren op hun zelfredzaamheid en 
maatschappelijke participatie. In 
Bloemendaal voerde een onafhanke-

lijk onderzoeks- en adviesbureau het 
onderzoek uit onder 384 Wmo-
cliënten die in 2022 zijn ondersteund 
door een Wmo-maatwerkvoorzie-
ning. De respons was 48% en daar-
mee voldoende representatief.

De resultaten zijn ongeveer hetzelfde 
als de jaren ervoor. Een positief resul-
taat in vergelijking met 2021 is dat in 
2022 87% van de cliënten aangeeft 
dat de ondersteuning past bij de 
hulpvraag (84% in 2021).

Onderzoek wijst uit dat cliënten tevreden zijn 
over de maatschappelijke ondersteuning Wmo

Gemeente Bloemndaal. Foto: Bart Jonker.

Winnaar kruiswoordpuzzel 

Bloemendaal - De prijswinnaar van de kruiswoordpuzzel van vorige 
week is bekend. Veel gegadigden deze week wederom in de race voor de 
gevulde Albert Heijntas. De juiste oplossing is: ‘Puzzelwoordenboek’.
Uit de loting van juiste oplossingen is Ted Coert de gelukkige winnaar 
geworden van de goedgevulde AH-boodschappentas, af te halen bij de 
Albert Heijnvestiging aan de Blekersvaartweg 57 te Heemstede.
De winnaar is geïnformeerd. Gefeliciteerd met uw prijs! 

Door Bart Jonker 

Bloemendaal – ‘De zonnige zonne-
bloem’, dat klinkt een beetje als een 
titel uit de stripreeks Suske en Wiske, 
vindt u niet? Maar zeg eerlijk, het is 
inderdaad een zonnige en vrolijke 
bloem om te zien. De zonnebloem 
(Helianthus annuus) behoort tot 
composietenfamilie (Asteraceae) en 
kan wel tot 3 meter hoog worden en 
meerdere bloemen voortbrengen, 
soms met wel een diameter tot 30 
cm. De plant is eenjarig. Onvol-
groeide planten met de bloemknop 
die nog niet geopend is, draaien 
overdag op zonnige dagen mee met 
de zon. Dit heet heliotropisme. ’s 
Nachts keert de bloemknop terug 
naar de oostelijke stand. Als de 
bloem gaat bloeien, blijft deze in de 
oostelijke stand: het heliotropisme is 
dan voorbij. Daarom richten bloei-
ende zonnebloemen zich de hele 
dag naar het oosten. 
Gaat u richting Zuid-Europa met de 
zomervakantie?  Je ziet hele velden 
vol staan met deze bloemen als je 
bijvoorbeeld door de streek Lotha-
ringen (Lorraine) in Frankrijk rijdt. 
Een schitterend spektakel. Binnen-
kort wordt de prachtige landstreek 

Lorraine in de rubriek ‘Op reis’ belicht.  
Misschien is een veld met zonne-
bloemen zaaien een goed idee voor 
de gemeente Bloemendaal? Kun je 
ook nog je eigen natuurlijke zonne-
bloemolie maken. Hoe mooi zou dat 
zijn? Bijen, hom-mels en zweef-
vliegjes komen graag op de nectar 
van bloeiende zonnebloemen af. In 
de schemer en ’s nachts wordt de 
zonnebloem graag bezocht door de 
gamma-uil, een talrijke gastvlinder in 
onze omgeving, oorspronkelijk een 
trekvlinder uit het Middellands 
Zeegebied.  
Tip: zaai en kweek zonnebloemen 
eerst binnen op de vensterbank. 
Slakken zijn namelijk verzot op de 
zonnebloem en kunnen uw prach-
tige bloem buiten helemaal aan gort 
stukvreten. Zonnebloemen lusten 
graag een �inke slok water. 

Tuinplanten nader bekeken:
de zonnige zonnebloem

Foto: Bart Jonker.
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ADVENTSKERK AERDENHOUT
Leeuwerikenlaan 7 Aerdenhout
Zondag 23 juli, 10u.
Ds. N. Scholten.
www.adventskerk.com

DORPSKERK BLOEMENDAAL
Kerkplein 1 Bloemendaal
Zondag 23 juli, 10u. Voorganger: 
ds Jaap van de Meent.
Orgel: Agnes van Bekkum.
www.dorpskerkbloemendaal.nl

HERVORMD PKN BENNEBROEK
Binnenweg 67 Bennebroek
Zondag 23 juli, 10u. Ds. D.W. van 
Ruiten. Zondag 23 juli, 10u.
Ds. D. Verboom. Na de dienst is 
er ko�  edrinken in het Jagers-
huis. De diensten kunt u volgen 
via: www.kerkomroep.nl/#/
kerken/ 11159.
https://kerkdienstgemist.nl/
stations/2528.
www.hervormdpknbennebroek.nl

TREFPUNT BENNEBROEK
Akonietenplein 1 Bennebroek
Zondag 23 juli, 10u.
Ds. Jos Aarnoudse (Dordrecht).
www.pkntrefpunt.nl

KERKDIENSTEN

Regio - Bert van de Velden is donder-
dag bij zijn afscheid als directeur van 
de Veiligheidsregio Kennemerland en 
Directeur Publieke Gezondheid 
Kennemerland geridderd vanwege 
zijn grote verdienste voor de 
publieke gezondheid voor de inwo-
ners van de regio Kennemerland, zijn 
jarenlange inzet voor de publieke 
dienstverlening en zijn vrijwilligers-
werk. Burgemeester Jos Wienen van 
de gemeente Haarlem spelde hem 
de versierselen van Ridder in de Orde 
van Oranje Nassau op.

Afscheid
Tijdens de afscheidsbijeenkomst in 
Haarlem bedankten onder meer 
Marianne Schuurmans, voorzitter van 
de Veiligheidsregio Kennemerland, 
en Marianne Steijn, voorzitter van de 
bestuurscommissie publieke gezond-
heid en maatschappelijke zorg van 
de Veiligheidsregio Kennemerland, 
waar de GGD onder valt, Bert van de 
Velden uitgebreid voor zijn inzet. 

Tien jaar 
Bert van de Velden werkte ruim 44 
jaar in overheidsdienst en vervulde in 
die periode onder meer de rol van 
gemeentesecretaris in Zandvoort en 
Heemskerk. Vanuit die rol was hij ook 
betrokken bij de oprichting van de 

Veiligheidsregio Kennemerland. Zo 
zorgde hij er in de rol van coördine-
rend gemeentesecretaris van de VRK 
onder andere voor dat de gemeente-
lijke voorbereiding op crisisbeheer-
sing op een hoger plan werd ge-
bracht. De afgelopen tien jaar was 

Bert van de Velden directeur van de 
Veiligheidsregio Kennemerland en 
Directeur Publieke Gezondheid 
Kennemerland. In die rol was hij 
verantwoordelijk voor de COVID-19 be-
strijding en nam hij deel aan het 
bestuurlijk crisis ROAZ. 

Vertrekkend VRK-directeur Bert van de Velden geridderd

Bert van de Velden. Foto Jelmer de Haas.

INGEZONDEN COLUMN GGD

Met veel enthousiasme wil ik mijzelf aan u voorstellen 
als de nieuwe Directeur Publieke Gezondheid van de 
GGD Kennemerland. Mijn naam is Ciska Scheidel, en ik 
heb de eer om het stokje over te nemen van mijn 
gewaardeerde voorganger, Bert van de Velden, met wie 
ik de afgelopen weken al nauw heb mogen samen-
werken.
Net als Bert zal ik mijn visie en ideeën met u delen over 
gezondheid in deze mooie regio die ook op gezond-
heidsgebied uitdagingen kent. 

Ik zal dat doen vanuit mijn eigen achtergrond. Hiervoor 
was ik Directeur Publieke Gezondheid, maar dan op 
landelijk niveau, bij het Ministerie van Volksgezond-
heid, Welzijn en Sport. COVID heeft ook voor mij veel 
impact gehad. Daarvoor werkte bij een grote gemeente 
op het gebied van jeugd en veiligheid. Deze ervaringen 
zet ik in voor de gezondheid van Kenne-
merland. 

Voor de publieke gezondheid in Kennemerland staan 
we voor grote uit-dagingen, variërend van de bestrij-
ding van infectieziekten en het bevorderen van een 
gezonde levensstijl tot het versterken van de mentale 
gezondheid en het aanpakken van gezondheidsver-

schillen. Een grote uitdaging. Gelukkig staan zeer 
betrokken medewerkers van onze GGD en partners uit 
de regio klaar. We kunnen alleen niet alles tegelijkertijd 
doen, focus is nodig.

De basis waar ik mij op richt is een veerkrachtig 
gezondheidssysteem, klaar voor de toekomst
 Wat dat is, ga ik samen met u de komende jaren verder 
ontdekken. Het bevorderen van de gezondheid, 
preventie en het beschermen van de gezondheid zijn 
belangrijke onderdelen.
Dat kan niet zonder versterken van de samenwerking 
tussen belanghebbenden. 

Samen willen we de gezondheid van iedere inwoner 
van Kennemerland - jong en oud - verbeteren en 
ervoor zorgen dat niemand achterblijft.
Ik weet dat ik alleen niet veel ga bereiken en we dus 
samen aan de bak moeten.

Daarom roep ik iedereen in Kennemerland op om 
samen met mij de weg voorwaarts te bewandelen. 
Laten we de krachten bundelen en bouwen aan een 
gezondere en veerkrachtigere toekomst. Ik sta altijd 
open voor suggesties, ideeën en samenwerkings-
voorstellen.

Weet mij te vinden (ciska.scheidel@vrk.nl).

Klaar voor de toekomst

Regio – Naar verwachting zijn er 
voor het einde van dit jaar 80 miljoen 
zonnepanelen geïnstalleerd in Neder-
land. Dat staat gelijk aan de stroom-

behoefte voor zo’n 6 miljoen huis-
houdens. Met het opwekken wordt 
er massaal een energiecentrale van 
het huis gecreëerd. “Hierbij is echter 
de veiligheid een onderbelicht 
thema”, aldus Brandweer Kennemer-
land.      

Merel Wubbe, medewerker Brand-
veilig Leven bij Brandweer Kenne-
merland: “De meeste mensen staan 
onvoldoende stil bij de installatie, het 
gebruik en het onderhoud van hun 
zonnepanelen. Ze denken dat de 
installateur wel weet wat hij doet. 
Dat vertrouwen is goed, maar een 
installateur is ook maar een mens.
En  - onder invloed van weersom-
standigheden - kan er na verloop van 

tijd iets veranderen op je dak, waar-
door brandgevaar ontstaat. Het 
goede nieuws is, dat je zelf veel kunt 
doen om de veiligheid te vergroten. 
Je zonnepanelen checken is echt niet 
moeilijk.”

Landelijke campagne Veilig huis 
Vinkie   
Brandveilig Leven gaat de komende 
tijd in de regio Kennemerland 
aandacht vragen voor veiligheid in 
huis door de inzet van de landelijk 
ontwikkelde campagne ‘Veilig huis 
Vinkie’. Deze campagne is ontwikkeld 
door Brandweer Nederland, in 
samenwerking met Holland Solar, 
Techniek Nederland en het Verbond 
van Verzekeraars.

Centraal in de campagne staat een 
charmant-brutaal vinkie, die mensen 
herinnert aan de veiligheid van hun 
huis.
Zonnepanelen
Vinkie gaat de komende tijd in 
Nederland aandacht vragen voor het 
veilig installeren, gebruiken en onder-
houden van zonnepanelen. Op de 
website www.veilighuisvinkie.nl 
staan tips en afvinklijsten voor het 
vinden van een gecerti� ceerde 
installateur en voor onderhoud van 
je zonnepanelen. “Je hoeft niet alles 
zelf te weten, maar je kunt met deze 
tips wel slimme vragen stellen aan je 
installateur. Komt je installateur voor 
het leggen van de zonnepanelen of 
voor onderhoud? Pak dan de vinklijst 

erbij en ga in gesprek met je instal-
lateur,” aldus Wubbe.

“Wil jij het meeste uit je zonnepa-
nelen halen? Veel kun je zelf en soms 
is het al genoeg om af en toe te kij-
ken of ze nog goed op het dak lig-
gen,” benadrukt Wubbe. “Controleer 
je zonnepanelen regelmatig, het is 
een � uitje van een cent en je weet 
meteen of je nog veilig bent!”
De vinklijst voor zonnepanelen is een 
eerste onderwerp in een hele reeks 
waar Vinkie aandacht voor gaat 
vragen. De regio Kennemerland gaat 
de komende tijd nog veel horen van 
deze vogel!
Heb je nu al vragen? Mail dan met 
brandveiligleven@vrk.nl.

Brandweer geeft tips voor veilige installatie, gebruik en onderhoud zonnepanelen

Vinkie. Foto aangeleverd door 
Brandweer Kennemerland.
Vinkie. Foto aangeleverd door 

Wij kiezen 
voor een 

beter milieu.

Deze krant is gedrukt 
op gerecycled papier.
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Door Eric van Westerloo 

Heemstede - Marjolein ‘t Hart nam 
na a�oop van de laatste raadsverga-
dering op vrijdag 14 juli, vooraf-
gaand aan de zomervakantie, af-
scheid van de gemeenteraad en 
daarmee van de Heemsteedse poli-
tiek. Wegens een verhuizing naar een 
naburige gemeente mag zij wettelijk 
niet langer zitting nemen in een 
gemeenteraad buiten haar woon-
plaats.  

Marjolein kreeg lovende woorden 
van haar fractievoorzitter Thera van 
der Heijden. Marjolein was punctueel 
en heel gezellig. Haar bijdrage aan de 
debatten kenmerkten zich als kort en 
krachtig. Zelf nam zij eveneens het 
woord waarbij zij de ambtenaren, 
collegaraadsleden en de vele vrijwil-

ligers die zij de afgelopen twee jaar 
ontmoette te bedanken voor hun 
inzet en hulp. 

Haar plaats in de gemeenteraad 
wordt ingenomen door oudge-
diende Bram Verrips. Bram heeft al 
periodes als raadslid voor GroenLinks 

meegedraaid en kent de mores van 
de raad. Hij liet in die jaren zien met 
kennis van zaken te kunnen debat-
teren en bracht de GroenLinks stand-
punten helder voor het voetlicht.

Na het afscheid van ‘t Hart werd 
Verrips aansluitend beëdigd. 

Wisseling van 
de wacht bij 
GroenLinks

Thera van der Heijden (l) bedankt Marjolein ‘ t Hart (r). Foto: Eric van Westerloo.

INGEZONDEN

Zondag 16 juli was er weer een zomerstorm aan de gang. Na de ravage 
van 2 weken terug, die door bewoners zelf is opgeruimd, zitten we met 
angst en beven te kijken naar een enorme tak die op apegapen hangt.
De brandweer gebeld, maar die mag niet aan een gave tak zagen.
Dus afwachten tot die eraf scheurt. Hopelijk op niemands hoofd.
Op 8 oktober 2020 is er al eens bak�etsmoeder met haar kind door het 
oog van de naald gekropen. Gebeld met groenvoorzieningen: ook zij zijn 
niet gelukkig met de keuze voor hemelbomen en geven de voorkeur aan 
een ander soort. Maar ja, dat is politiek. Dus die maar aangesproken.
Maar dat heeft tot op heden nog niets opgeleverd. De vraag is of er eerst 
slachto�ers moeten vallen. 

Ineke Kuin, Heemstede. 

Hemelbomen Molenwerfslaan

Tekst en foto’s: Eric van Westerloo

Heemstede – Na het afscha�en en 
verbieden van het verbranden van 
kerstbomen en het afsteken van 
vuurwerk, gaat de gemeente op zoek 
naar een andere invulling om te 
komen tot een nieuwe traditie. Inwo-
ners kregen een paar weken de tijd 
om met ideeën te komen. Op het 
raadhuis vielen 21 ideeën in de brie-
venbus, waaruit later drie kansheb-
bers overbleven. Deze drie mochten 
op 11 juli in de raadszaal, onder de 
aanwezigheid van een aantal raads-
leden, hun idee toelichten. In de 
raadsvergadering van september 
beslist de raad welk plannetje wordt 
uitgevoerd. De gemeente heeft 6.000 
euro gereserveerd als bijdrage aan 
dit project. 

Merlet Light Village
Jaap van Andel pitchte het idee 
Merlet Light Village. Hij stelt voor de 
hele maand december een invulling 
te geven. De bedoeling is dat inwo-
ners bij winkeliers een virtuele led-
lamp kopen. Op het plein voor het 
raadhuis komt geen kerstboom, 
maar een paal met daarin ledlampjes 
in de vorm van een kerstboom.
Op de laatste zaterdag voor Kerst,
op 23 december, komen inwoners 
samen op het plein. Er wordt glüh-
wein gedronken, er staat een food-
truck(s) en er is muziek. Het bedrag 
dat is opgehaald met de virtuele 
aankoop van de ledlampen, gaat
(via de gemeente) naar inwoners die 
het minder goed hebben. De lampjes 
krijgen nummers die worden ingezet 
tijdens een kinderbingo.  

Nieuwjaarsduik uitbreiden
Rotary Heemstede, vertegenwoor-
digd door Monica Versteegh en Bert 
Liefveld, heeft een ander idee. Zij wil 
1 januari gebruiken om de al eerder 
gehouden Nieuwjaarsduik in de 
haven van Heemstede uit te breiden. 

Het moet op 1 januari een gezellige 
happening worden met leuke muziek 
en uiteraard valt er iets te eten en te 
drinken. Voor het omkleden van de 
moedige zwemmers zijn tenten 
nodig en een toilet. Dit wordt moge-
lijk met de gemeentelijke subsidie. 
De Rotary Heemstede heeft lokale 
winkeliers bereid gevonden als 
sponsor op te treden. Op de kerstfair 
op de Binnenweg/Raadhuisstraat 
heeft de Rotary een wensboom.
Daar kunnen inwoners wensen op- 
schrijven voor dierbaren die  geno-
mineerd kunnen worden voor het 
verwezenlijken van een wens. Met 
het geld dat overblijft van de ver- 
koop van de drank en het eten laat 
Rotary Heemstede wensen uitkomen. 

Foodfestival met aftelmoment
Fleur van der Wal ten slotte wil het 
Wilhelminaplein gebruiken om daar 
een food-festival te organiseren met 
rond middernacht op 31 december 
een gezamenlijk aftelmoment. Er 
staan verschillende trucks waar men 
iets kan eten en drinken. Er is live 
muziek, zodat het oude jaar dansend 
kan worden afgesloten. Het is de 
bedoeling dat inwoners de jaarwisse-
ling dus samen buiten vieren en het 
nieuwe jaar in alle vrolijkheid starten. 
Vanuit de toehoorders werd geop-
perd dat misschien de drie evene-
menten aan elkaar gekoppeld kun- 
nen worden.

Tijdens de raadsvergadering van 28 
september valt het besluit.  

Hoe wordt in Heemstede straks 
de jaarwisseling gevierd?

Van links naar rechts: Jaap van Andel, Monica Versteegh en Bert Liefveld.

Door Eric van Westerloo 

Heemstede - Het was een lange zit 
op vrijdag 14 juli waar zes uur debat-
teren uiteindelijk leidde tot goedkeu-
ring van de kader-en voorjaarsnota. 
De twee nota’s geven een inkijk in de 
�nanciële stand van zaken en een 
opsomming van voornemens. Het 
heeft veel weg van een begrotings-
behandeling en alle partijen kregen 
ruimte om hun wensen en beden-
kingen in te brengen. Alle partijen 
willen de dienstverlening op peil 
houden. Men berust in de ambities 
van het college. Met name de 
woningbouw op het Manpadslaan-
gebied en rond de haven vraagt t.z.t. 
aandacht. De meeste partijen gaan 
akkoord met de forse OZB-verhoging 
en laten de verwachtte tekorten in 
2026/2027 voorlopig ongemoeid.  

Duurzaamheid en 
groenonderhoud
GroenLinks wil niet bezuinigen op 
duurzaamheid en het terugbrengen 
het niveau van het onderhoud aan 
het groen van niveau A naar niveau B 
is niet hun keuze. GL wil een grotere 
inspanning voor het aantal te 
bouwen sociale woningen. Zij 
vonden de liggelden van boten t.o.v. 
andere gemeenten aan de lage kant. 
Het Manpadslaangebied loopt weer 
vertraging op en is een te stroperig 
proces. 

Cultureel erfgoed en Belvedère
Het CDA pleit voor meer aandacht 
voor ons cultureel erfgoed. De veror-
dening bekend onder punt 5.3 van 
de monumentenverordening is 
ondanks een toezegging van het 

college nog niet aangepast. De 
Belvedère moet er, om een geloof-
waardig en betrouwbaar bestuur te 
zijn, gewoon komen. Het CDA wil 
nog geen geld reserveren voor het 
Havenkwartier. Eerst een plan, dan 
pas het geld.   

OZB �ink hoger
HBB had uitgevonden dat de OZB 
wordt verdubbeld. Het college had 
de verkeerde uitgangspunten gehan-
teerd, wat het college ook toegaf. 
Volgens de fractievoorzitter gaat het 
te betalen bedrag aan OZB nu met 
+/- 21% omhoog. HBB vroeg het 
college om dit duidelijk richting de 
inwoners te communiceren. Het 
college houdt vast aan 1 miljoen 
extra inkomsten uit de OZB. HBB  
verwijt het college dat het zelf vrijwel 
niets bezuinigd. HBB wil toeristenbe-
lasting invoeren (5,-- euro per nacht). 
Dit zou 79.000 euro kunnen ople-
veren.  Ten slotte wil HBB het WCP 
(wegcategoriseringplan) fors 
afschalen. 

Klimaat en energietransitie
D66 wil klimaat en energietransitie 
aanpakken via de inzet van Eneco-
gelden, of wat daar nog van over is. 
Met de schoolbesturen wil D66 een 
meer realistische planning krijgen 
van de nieuw- en verbouw van de 
scholen binnen het IHP. Gezien de 
enorm gestegen bouwkosten 
kunnen de scholen mogelijk meer 
bijdragen. Ook D66 wil het WCP 
temporiseren en aanpassen. Nu geen 
geld naar de plannen rond de haven. 
Eerst de discussie met alle betrok-
kenen, dan een plan, dan het geld. 
Een beroep op de politiek om met 

ideeën te komen om het verwachtte 
tekort in 2026 te voorkomen. Van de 
VVD had D66 meer kaderstelling 
verwacht.  

Compensatie minima
PvdA zet in op ruime compensatie 
voor de minima, 130 % van het mini-
mumloon of liever iets meer  om 
energie armoede te voorkomen. 
Door mogelijk hoge energieprijzen, 
maar ook alle andere gestegen 
kosten kunnen minima in gevaar 
komen, dat wil de PvdA voorkomen. 
In zijn algemeenheid wil de PvdA alle 
sociale voorzieningen verder 
versterken.  
Het college gaf antwoorden op de 
inbreng van de partijen. Wat betreft 
geld uit het gemeentefonds, een 
grote inkomstenbron voor de 
gemeente, komt uit Den Haag geen 
duidelijkheid. Via de VNG (Vereni-
gingen Nederlandse Gemeente) 
proberen alle gemeenten samen een 
vuist te maken richting Den Haag. Dit 
college wil de voorziening op peil 
houden en komen uit op een stabiele 
begroting voor de periode 
2024/2025 zonder veel beleidsvoor-
nemens terug te draaien. Zij denkt 
extra inkomsten  te genereren uit 
parkeren, liggelden en toeristenbe-
lasting. Via de OZB-verhoging wil het 
college de begroting sluitend krijgen. 
De laatste cijfers uit Den Haag (mei 
2023) werken negatief uit voor 
Heemstede, daarmee is het de vraag 
of er bij de begroting in november 
niet alsnog een tekort ontstaat.   

De voorjaarsnota werd unaniem 
aangenomen. Bij de kadernota 
stemde alleen HBB tegen.

Nieuwe kader- en voorjaarsnota vrijwel 
ongeschonden door de gemeenteraad

Heemstede/Haarlem – Met ingang 
van 1 juli jl. is Josy Hilkes benoemd 
als lid van de Raad van Toezicht van 
Stichting Sint Jacob. Zij neemt tevens 
zitting in de Commissie Financiën & 
Vastgoed. Sint Jacob verleent met 
circa 800 medewerkers en 300 vrijwil-
ligers zorg aan bijna 600 bewoners 
en revalidanten in zeven woonzorg-

centra en een revalidatiekliniek in 
Haarlem en Heemstede. Als concern-
controller, zowel bij meerdere zorgin-
stellingen als in het bedrijfsleven, 
heeft Josy Hilkes veel kennis en erva-
ring opgebouwd in de verschillende 
zorgdomeinen. Tevens heeft zij erva-
ring met diverse aspecten van zorg-
vastgoed hetgeen goed aansluit bij 

de ontwikkelingen binnen Sint 
Jacob. Daarnaast beschikt mevrouw 
Hilkes over toezichthoudende erva-
ring. Josy Hilkes heeft de functie 
overgenomen van Arie Brienen, die 
als toezichthouder afscheid heeft 
genomen in verband met het ver- 
strijken van zijn tweede zittings- 
termijn. 

Stichting Sint Jacob benoemt Josy Hilkes als lid Raad van Toezicht
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Heemstede – Basisschool de Evenaar 
aan de Van der Waalslaan 33 in de 
Geleerdenwijk van Heemstede, 
kampt al geruime tijd met ruimtege-
brek. Er is de afgelopen jaren op 
verschillende manieren geprobeerd 
om hier een oplossing voor te vin-
den, maar geen van de bedachte 
oplossingen is uiteindelijk haalbaar 
gebleken. Daarom is op initiatief en 
onder leiding van het bestuur en de 
Raad van Toezicht in afstemming met 

de gemeente hard toegewerkt naar 
een blijvende en toekomstvaste 
oplossing waarmee het ruimtege-
brek wordt ondervangen. Tevens 
wordt het oorspronkelijke karakter 
van de school weer teruggebracht.
Het schoolthema ‘Hoofd, Hart, Han-
den’ staat hierin continue centraal.    
In de meivakantie is reeds een 
uitbouw aan de voorzijde van de 
school gerealiseerd. Deze uitbouw 
wordt uiteindelijk een nieuw cultuur- 

en technieklokaal. Tijdens de zomer-
vakantie wordt er een uitbouw 
omhoog gecreëerd. Deze extra 
verdieping is te bereiken via een 

tribunetrap en zorgt ook voor extra 
onderwijsruimten. Tevens wordt het 
cultuur- en technieklokaal afgerond 
en worden de vloeren in de centrale 

hallen vervangen. De Evenaar zet 
met deze verbouwing een stap 
vooruit en creëert daarmee ook 
ruimte voor groei.

Verbouwing basisschool de Evenaar is grote stap voorwaarts naar de toekomst

Dit is hoe basisschool de Evenaar na de verbouwing eruit gaat zien. Beeld aangeleverd door basisschool de Evenaar.

Heemstede - Juf Koos neemt af-
scheid van Basisschool De Ark. “Ik 
vind het toch wel raar hoor om de 
nieuwe groep 3 kinderen tijdens de 
wenochtend te zien en daar niet bij 
betrokken te zijn.”  

Koos Doctor trekt volgende week de 
deur van De Ark voor het laatst 
achter zich dicht. Ze neemt een schat 
aan ervaring in de groepen 3 en 4 
met zich mee. Maar liefst 44 jaar is ze 
werkzaam geweest in het onderwijs.  
In 1979 rondde Koos de Pedagogi-
sche Academie in Santpoort af.
Ze begon als jong meisje van 21 in 
groep 5 op de Johan Frisoschool in 
Hillegom. Daarna heeft ze vele jaren 
in groep 3, met soms wel groepen 
van bijna 40 leerlingen, les gegeven. 
Inmiddels werkt ze alweer 20 jaar op 
De Ark in Heemstede. Haar leerlingen 
zeggen over haar: “Ik vind het �jn om 
les te krijgen van juf Koos. Ze is zo lief 
en leert mij goed lezen.” 
Tijdens een personeelsdag van Jong 
Leren, het bestuur van Basisschool 
De Ark, werd er een presentatie ver-
zorgd door een trainer. Dit bleek een 
oud-leerling van Koos te zijn. Ze ont-
dekte bij toeval haar vroegere juf en 
schreef hierover: “Ik heb haar weer 
gevonden! Mijn allerliefste lieve-
lingsjuf. Ze zag me, en ze liet het 
merken.” 

Juf Koos staat achter haar beslissing, 
maar toch valt het afscheid haar 
zwaar. De afgelopen weken heeft ze 
de dagen, die als los zand verdwij-
nen, geteld. “Alles voor de laatste 
keer doen. De laatste Arkdag, de 
laatste rapporten schrijven en de 
laatste knu�els uitdelen. Echt, de tijd 
vliegt voorbij. Het is tijd voor andere 
dingen. Toch heb ik er ook moeite 
mee. Afscheid nemen van iets wat je 
graag doet, is gewoon lastig.” 

Inmiddels heeft het team afscheid 
van haar genomen op een mooie 
zomeravond aan het strand. Een lach 
en een traan, een lied, het spel ‘petje 
op en af’ en heel veel mooie 
woorden. Ook haar gezin was daarbij 
aanwezig. Zij hebben al die jaren 
genoten van een moeder die in het 

onderwijs werkzaam was. Twee van 
de drie hebben zich laten inspireren 
om ook een carrière in het onderwijs 
te starten. Haar dochter zegt daar-
over: “Ik heb veel respect voor hoe je 
je al die tijd hebt ingezet met zoveel 
passie en energie.” Ze delen als gezin 
mooie herinneringen aan de ver-
halen over school. Maar ook aan de 
stapels schriften die mee naar huis 
gingen. Haar kinderen mochten 
helpen nakijken. Maar dat bezorgde 
hun moeder toch weer extra werk, 
want Koos ging ze vervolgens nog 
een keer nakijken.  

Met de hele school wordt op donder-
dag in de laatste schoolweek af-
scheid genomen. Alle kinderen 
krijgen de gelegenheid om hun 
liefste juf in het zonnetje te zetten. 
En dan is het tijd voor de ‘grote’ 
vakantie. Voorlopig gaat ze het even 
rustig aan doen. Hoewel? Juf Koos 
zou juf Koos niet zijn als ze snel op 
zoek gaat naar nieuwe activiteiten. 
Eén dag is in elk geval al gevuld. De 
maandag is gereserveerd voor Boris, 
haar kleinzoon van 7 maanden. 

Juf Koos neemt na 20 jaar 
afscheid van basisschool De Ark

Juf Koos. Foto aangeleverd.

Door Bart Jonker 

Heemstede – Onlangs vond tijdens 
het Zomerfeest van Kindcentrum de 
Molenwerf een sponsorloop plaats, 
waarbij geld werd ingezameld voor 
het goede doel. Op donderdag 13 
juli werd een mooi bedrag - van maar 
liefst 2000 euro dat de kinderen bij-
een gerend hebben - overhandigd 
aan Rob, de vertegenwoordiger van 
Stichting CliniClowns. Stichting Clini-
Clowns had al eerder gastlessen op 
Kindcentrum de Molenwerf verzorgd, 
zodat de kinderen ook meer achter-
grondinformatie hierover meekre- 
gen. Daarna zijn de kinderen enthou-
siast de wijk ingegaan om sponsors 
te vinden voor hun sponsorloop.
En met resultaat!

Priscilla Haringsma, directeur onder-
wijs bij Kindcentrum de Molenwerf, 
licht het toe: “Eens in de twee jaar 
organiseren wij zo’n sponsorloop 

voor kinderen van 2 tot 13 jaar. We 
hebben ieder jaar een Zomerfeest: 
het ene jaar is dat een open podium 
waar de kinderen kunnen optreden 
en het andere jaar is dit een sponsor-
loop. Tijdens de sponsorloop rennen 
de kinderen voor een goed doel. 
Vaak is dit een goed doel dat lande-
lijk is, maar dat wel dichtbij de kinde-
ren staat. Daarom hebben we geko-
zen voor de Stichting CliniClowns.
Dit goede doel spreekt de kinderen 
zelf erg aan.” 

Lessen verbinden met de 
werkelijke wereld
“Het tweede goede doel waar de 
kinderen voor lopen en waar een 
deel van de sponsoring heengaat, is 
altijd voor doeleinden van de school”, 
vervolgt Priscilla.
“Hiervoor hebben we het schoolplein 
gekozen, omdat dat toe is aan ver=_
nieuwing. Daar is 1600 euro voor 
opgehaald. We beginnen komend 

schooljaar met deze vernieuwing. 
Die wordt gefaseerd uitgevoerd, 
omdat we ambitieuze plannen 
hebben. De leerlingenraad is hierbij 
betrokken en wordt altijd betrokken 
bij de keuze van een goed doel. Er 
komen op het nieuwe schoolplein 
moestuintjes, fruitbomen, schom-
mels, een vernieuwd voerbalveldje, 
etc. Eigenlijk allemaal uitdagingen op 
het schoolplein voor jong en oud.
Wij zijn ook een school waar veel 
buiten wordt lesgegeven en veel 
sportactiviteiten plaatsvinden. Dan 
past zo’n schoolplein uitstekend in 
dat plaatje. Een buitenlokaal met een 
afdak om in les te geven zou even-
eens perfect zijn voor deze doel-
einden. Zo verbind je de lessen die 
binnen worden gegeven met de 
werkelijke wereld. Het is belangrijk 
om kinderen te betrekken bij allerlei 
thema’s en projecten. Dat kun je 
bereiken op deze manier”, aldus 
Priscilla.  

Mooi bedrag voor CliniClowns en nieuw schoolplein 
bij sponsorloop Kindcentrum de Molenwerf

Rob van CliniClowns met de cheque en de trotse kinderen van Kindcentrum de Molenwerf, die al het geld voor het goede doel 
bijeen gerend hebben tijdens de sponsorloop. Foto: Priscilla Haringsma.  

Interieur De Evenaar.
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Heemstede - In de zomervakantie heb je weleens een dag dat je even genoeg van je smartphone hebt en niet weet wat 
je gaat doen. Dan is dit een prima dag om mee te doen met de nieuwe vakantiewedstrijd voor kids tot 16 jaar.

Hoe werkt het?
• Bekijk de foto’s en beantwoord de vragen die eronder staan.
• Houd er rekening mee dat het Groenendaalse Bos vanwege het onderhoud t/m 26 juli gesloten is.
• Stuur je antwoorden naar info@wandelbosgroenendaal.nl uiterlijk donderdag 31 augustus. Vergeet niet je naam,

leeftijd en telefoonnummer te vermelden.
• De jury - het bestuur van de vereniging Vrienden Wandelbos Groenendaal - beoordeelt alle inzendingen.

De uitslag wordt op 13 september in deze krant bekend gemaakt.
• Onder de goede inzendingen worden 10 waardebonnen verloot voor een overheerlijke liter ijs, beschikbaar gesteld 

door IJssalon Van Dam, Raadhuisstraat 60 in Heemstede.
En nu aan de slag. Veel succes!

Hoe goed ken jij het Groenendaalse Bos? Doe mee met de leuke 
vakantiewedstrijd voor de jeugd en win een liter verrukkelijk ijs!

info@wandelbosgroenendaal.nl
www.wandelbosgroenendaal.nl

1. Wie zijn deze spontane bewoners van Groenendaal?

A. Edelherten
B. Reeën
C. Damherten

2. Langs welke weg bevindt zich deze ingang van Groenendaal?  3. Hoe ontstonden deze meerstammige platanen?

4.  In Groenendaal leeft een...  5. Welke boomsoort heeft zo’n parmantig rokje?         6. Hoeveel Schotse Hooglanders staan hier? (Goed kijken!)

7. Wat heeft dit te betekenen? 8. Hoe heet deze Groenendaalse boskat? 9. In welk deel van het bos bevindt zich deze gehavende brug?   

10. Dit sporttoestel bevindt zich dicht bij de bosingang... 11. Hoeveel ronde ‘zitjes’ staan er bij het Heksenhuisje? 12. Welke schone slaapster doet hier een dutje in Groenendaal?

A. Rijksstraatweg
B. Burgemeester Van Rappardlaan
C. Herenweg

A. Door tijdig afzagen          
B. Spontaan door de natuur   
C. Tijdens de hongerwinter

A. Havik
B. Buizerd
C. Sperwer

A. Eik     
B. Beuk    
C. Linde  

A. 4
B. 5
C. 6

A. Bij de Herenweg
B. Bij de Ritzema Boskade
C. Bij de Dreef

A. 4        
B. 5     
C. 7

A. Wijngaardslak
B. Poelslak
C. Witgerande tuinslak

A. In het Zuiderbos     
B. In het Noorderbos                                         
C. In het Engelse bos

A. Rechtsaf is ’t beste                    
B. Wandelnetwerk Noord-Holland     
C. Wandelroute Groenendaal                    

A. ‘Jacob’
B. ‘Janus’
C. ‘Poes’
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Door Eric van Westerloo 

Heemstede - Op 13 juli viel in een 
extra raadsvergadering het besluit 
om het pand aan de Dreef t.b.v. 
jonge asielzoekers aan te kopen. Het 
is wethouder Sam Meerho� gelukt 
om het COA te bewegen het aantal 
op te vangen jongeren voorlopig op 
16 te stellen. Na 10 maanden volgt 
een evaluatie, als die positief uitvalt 
dan alsnog maximaal 20 jongeren te 
huisvesten.  

Daarmee komt de wethouder en het 
COA tegemoet aan de wensen vanuit 
de politiek en deels aan die van de 
omwonenden. Bij HBB riep dit de 
vraag op waarom het COA eerder zo 
star vasthield aan 20 à 25 jongeren. 
De VVD wilde weten wat de situatie 
is nadat de huur is beëindigd. 
Ontstaat er dan planschade bij een 
bestemmingswijziging? Wethouder 
Grummel moest het antwoord 
schuldig blijven, omdat ze niet weet 
wat er in de toekomst met het pand 
gaat gebeuren. Storm (VVD) vroeg of 
er echt na 7 à 10 weken een door-
stroming van jongeren ontstaat. Dat 
blijkt sporadisch voor te komen. De 
VVD wilde het besluit uitstellen tot 
september.  

Tweede schouw COA niet openbaar 
Er bleek een tweede schouw te zijn 
gedaan door het COA, waar de raads-
leden niets van wisten. Het schouw-
rapport is ook niet openbaar. Het 
ontbreken van dit rapport vindt Ates 
(VVD) een minachting van de raad. 

“Wij zijn eigenaar dus, waarom geen 
schouw door de gemeente”, zei hij. 
Volgens Grummel heeft ook het 
college het schouwrapport niet inge-
zien. Ondanks minder jongeren blijft 
de huurprijs gelijk. De gemeente 
betaalt 120.000 aan het op niveau 
brengen van de isolatie van het 
pand. Het CDA diende een amende-
ment in samen met GL, D66 en PvdA. 
De partijen hebben geen wensen en 
bedenkingen op de bestuursover-
eenkomst die wel moet worden 
aangepast van 20/25 naar 16 
jongeren. Na overleg met de raad en 
de omwonenden eventueel 
uitbreiden naar 20 jongeren.  

Het benodigde krediet €1.928.500,- 
beschikbaar te stellen waarbij de 
kapitaallasten worden opgevangen 
middels een kostendekkende huur-
opbrengst van € 75.900 per jaar. Het 
verschil tussen enerzijds de kapitaal-
lasten, verhoogd met exploita-
tielasten, en anderzijds de huurop-
brengst te storten in de voorziening 
onderhoudsfonds woningen en 
gebouwen.  Het verduurzamen van 
het pand te betrekken bij het meerja-
renonderhoudsplan. HBB diende een 
motie in die het college oproept in 
voorkomende gevallen de omwo-
nenden in het beleidskader op te 
nemen. Amendement en motie 
werden aangenomen.  

HBB en de VVD stemden tegen de 
aankoop. De overige partijen stem-
den voor, zodat met 11 tegen 10 
stemmen de aankoop een feit is.  

De aankoop door de gemeente 
van het pand Dreef 156 gaat door

Het pand aan de Dreef. Foto Eric van Westerloo.

Heemstede/Bloemendaal – “Als u 
de foto’s ziet zult u vast wel denken: 
‘ja zo kan ik het ook, zo’n grote 
tuin!”, schrijft inzender Lyda Warmer-
dam aan de redactie. 
“Er zit echter wel een verhaaltje 
achter”, vervolgt Lyda. “Wij kwamen 
jaren geleden in dit huisje midden 
in een bos met alleen maar bomen 
er omheen. Geen tuin, slechts bos. 
Door een aantal bomen, die toch al 
op de nominatie stonden om weg 
te moeten, zelf te verwijderen is 
mijn man begonnen met het ont-
ginnen. Door jarenlange arbeid, 
dagelijks nalopen van alle groei en 
bloei is het geworden wat het nu is. 
Hij vermeerdert heel veel bloemen 
door zaad van bloemen te plukken 
en op te planten en door het stek-
ken van bijvoorbeeld lavendel en 
buxus. Intussen heeft hij, omdat hij 
weg moest van zijn moestuin 
elders, een klein gedeelte van de 
tuin tot moestuin gemaakt, waar de 
groente het ook goed doet”, aldus 
Lyda Warmerdam.

Ook meedoen?
Ook u kunt de mooiste foto’s van 
uw tuin of balkon naar de redactie 
inzenden. Vertelt u daarbij in een 

paar regels over uw tuin. Tuincen-
trum de Oosteinde is de jury en 
stelt voor de fraaiste tuin of het 
mooiste balkon een cadeaubon van 
100 euro beschikbaar voor de 
winnaar. Heeft u een tuin of 
balkon? Zijn deze zeer de moeite 
waard om te laten zijn in onze 
krant? Heeft u de ultieme groene 
vingers? Of heeft uw tuin/balkon 
een bijzonder ontwerp of wilt u 
laten zien wat er allemaal groeit en 
bloeit? Doe dan mee! Vertel in het 
kort wat over uw eigen tuin of 
balkon en mail dit samen met uw 
tuinfoto’s voorzien van naam, 

e-mailadres en telefoonnummer 
naar redactie@heemsteder.nl, 
onder vermelding van ‘Tuinenwed-
strijd’. U kunt inzenden tot en met 
zondag 30 juli. De mooiste inzen-
dingen van tuinen of balkons 
krijgen een ereplaatsje in onze 
krant.
De winnaar wordt in augustus 
bekendgemaakt. Over de uitslag 
wordt niet gecorrespondeerd.
Heel veel succes! 

Tuinenwedstrijd met Tuincentrum de Oosteinde: 
“Groei en bloei door jarenlange arbeid”

Tekst en foto: Bart Jonker

Heemstede – Tot en met maandag 
31 juli is schilderkunst te zien van 
Marïëlle Castelein op Plein1, aan het 
Julianaplein 1 in Heemstede.
Mariëlle is geen onbekende in 
Heemstede. Veel mensen kennen 
deze sympathieke Heemsteedse 

waarschijnlijk van Harmonie St. 
Michaël, waar ze vaak de rol van diri-
gent op zich neemt en waar ze in het 
bestuur zit.
MarIëlle is een echte creatieve talent-
volle duizendpoot en muzikaal 
onderlegd. Ze speelt onder meer 
dwars�uit, piccolo, piano, klarinet en 
sopraansaxofoon.

Veelzijdige expressie
Kenmerkend voor haar schilderkunst 
is dat ze werkt met allerlei soorten 
materialen. Dat komt op deze expo-
sitie ook duidelijk tot uiting.
Haar exposite toont haar veelzijdige 
expressie als beeldend kunstenaar.  
Ze durft het gebruik van diverse 
materialen gewoon aan, waardoor 
haar inspiratie geen grenzen kent.
Zo werkt ze met pastelkrijt, water-
verf, acrylverf en met de techniek acryl-
gieten.

Mariëlle volgt al een aantal jaren 
schilderlessen bij ROADS Ateliers, 
waar ze kennismaakte met het 
gebruik van deze verschillende mate-
rialen en technieken.
“Ik wil me nog verder ontwikkele
 in het �jn schilderen”, vertelt ze
trots. “Schilderen is voor mij een 
manier om het hoofd leeg te maken, 
om heerlijk weg te duiken in de 
details.”

Afgelopen woensdag 12 juli was 
wethouder Arianne de Wit op Plein1, 
die de expositie van Mariëlle met 
grote interesse aanschouwde en haar 
complimenteerde.

Expositie Mariëlle Castelein Plein1: “Schilderen 
is voor mij manier om het hoofd leeg te maken”

Wethouder Arianne de Wit (l) is onder de indruk van het werk van Mariëlle Castelein (r).

AGENDA

DONDERDAG 20 JULI
Klankschalenconcert in de Luifel. 
Herenweg 96, Heemstede. 
Om 19.30u.
Meer weten?
Bezoek de website: 
rhivesinnersound@outlook.com. 

ZONDAG 23 JULI
Wandelen met gids door het 
Bennebroekbos. Vertrekpunt: 
Parkeerterrein TV Bennebroek; 
Binnenweg 63, Bennebroek. V.11-
12.30u. Aanmelden op www.gaat-
umee.nl.

DO 27 JULI, 3 EN 10 AUGUSTUS
Open lessen Sacred Dance.
De Luifel, Herenweg 96, Heem-
stede. V.10.30-12u. Kosten per les 
€7,50, te betalen bij de receptie 
van de Luifel.

ZONDAG 30 JULI
10.000 stappenwandeling.
Vanaf Sportplaza Groenendaal, 
Sportparklaan 16, Heemstede.
Om 10u.

WOENSDAG 2 AUGUSTUS
BinnenH’stede Ontmoetings-
avond (35+).
Café de 1ste Aanleg, Raadhuis-
straat 103, Heemstede.
V20-22u.

VANAF WOENSDAG 6 SEPTEMBER
Biljartclub Molenwerf. Molenwerf, 
Molenwerfslaan 11, Heemstede. 
V.19-13u.
Aanmelden via:
www.wijheemstede.nl/
ontmoeten-2/cursussen-2.
Tel.: 023 – 548 38 28 of via
info@wijheemstede.nl. 
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Door Mirjam Goossens

Heemstede – De eerste peuterspeel-
zaal in Heemstede is een halve eeuw 
geleden opgericht middels het initia-
tief van enkele ouders. ‘t Meerlnest is 
thans een van de vele kinderopvang-
mogelijkheden van onze gemeente, 
maar in 1973 stond de opvang van 
peuters van 2 tot 4 jaar nog in de 
kinderschoenen. Er waren weliswaar 
kleinschalige particuliere klasjes, een 
georganiseerde peuterspeelzaal met 
gemeentesubsidie was er echter niet. 
De tijd was rijp, meenden enkele 
ouders, gezien de veranderende 
woon-en leefomstandigheden in de 
maatschappij. Zij vonden ruimte in 
het padvindershuis aan de Ritsema 
Boskade in Groenendaal. 

Peuters aan het water in 
Groenendaal
Op woensdag 12 juli werd het 50-
jarig jubileum feestelijk gevierd op 
de huidige locatie van ’t Meerlnest 
aan de Voorweg. De gevel was ver-

sierd met ballonnen en peuters en 
leidster Hester en Nienke stonden 
langs een rode loper om drie van de 
vier oorspronkelijke bestuursleden te 
ontvangen met vrolijke kinderliedjes. 

Binnen werden de inmiddels op leef-
tijd mevrouw Puck Venlet-Melchior 
(87), mevrouw Yvonne Wijnands (79) 
en de heer Gerard Kieft (93) toege-
sproken door de huidige voorzitter 
van de stichting Sonja Moolenaar in 
het bijzijn van bestuursleden Thomas 
Kollee en Onno Bosch.
Zij bracht in herinnering dat er des- 
tijds nog wel het een en ander viel 
aan te merken over de locatie aan de 
rand van het bos. “Er moest voortdu-
rend schoongemaakt worden, want 
als de verkenners weer waren ver- 
trokken kon het soppen opnieuw 
beginnen.” Ook de ligging aan het 
water dwong tot veiligheidsmaatre-
gelen: “Je kunt het je nog nauwelijks 
voorstellen met alle strikte regelge-
ving van nu, maar er was nog geen 
omheining om het gebouw.”        

Peuteropvang met een visie                                                                                            
“Het hek kwam met �nanciering van 
de gemeente, want dat kostte 2000 
gulden”, aldus penningmeester van 
het eerste uur Gerard Kieft. “Maar dat 
was maar voor een deel veilig, ze 
moesten nog steeds zorgen dat de 
peuters niet bij het water kwamen. 
Ook de verwarming werkte niet altijd 
naar behoren en als er bij nood ge- 
beld moest worden kon dat alleen 
met de telefoon van een nabijge-
legen huis.”     
Het waren condities die je tegen-
woordig niet meer tegenkomt in de 
geprofessionaliseerde kinderopvang, 
maar er zat wel degelijk een door-
dachte visie achter de oprichting. 
Yvonne Wijnands, zelf psychologe en 
moeder van een peuter, was van 
mening dat een peutergroep goed is 
voor haast alle kinderen om zelf-
standig te worden en kontakten te 
leren ontwikkelen met leeftijdsge-
nootjes. Ook creativiteit, intellec-
tuele- en spelontwikkeling werd er 
gestimuleerd.

Daarnaast ontlastte het de moeders 
die steeds vaker een baan hadden. 
Zij kreeg steun van andere ouders, 
zoals Puck Venlet, arts en ook moe- 
der van een peuter. Zij vroegen ABN 
Amro bankman Gerard Kieft, tevens 
vader, om hen bij de staan met de 
�nanciële zaken.  

Betaalbare opvang                                  
De stichting kreeg subsidie en bood 
plek voor 18 kinderen per ochtend 
met 2 leidsters. De kosten waren
�. 3,50 (onder de ziekenfondsgrens
�. 2,50) per ochtend met een maxi-
mum van 4 ochtenden per week.
Na het uitwisselen van verhalen 
werden de oprichters in de bloemen 

gezet en kon het feest beginnen met 
ko�e, taart en pannenkoeken samen 
met de ouders.   
Veel is veranderd in de loop der 
jaren; de verhuizing naar de voor-
malige bibliotheek aan de Van 
Merlenlaan waaraan de peuterspeel-
zaal haar naam heeft te danken en 
de vestiging in het huidige pand 
naast de voormalige Nicolaas Beets-
school. Toch is het huidige bestuur er 
trots op dat het uitgangspunt van 
1973 is gebleven: spelenderwijs de 
kinderen voorbereiden op de basis-
school, ontdekken wat de interesse-
wereld van een peuter omvat met 
daarbij een belangrijke rol voor de 
ouders. 

Oudste peuterspeelzaal in Heemstede viert feestelijk 50-jarig bestaan

Entree Meerlnest. Foto Mirjam Goossens.
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KRUISWOORDPUZZEL

Horizontaal 1. bewoner van het Midden-Oosten; 7. plaats in Gel-
derland; 12. koeienmaag; 13. Duits wijngebied; 14. aardkluit; 15.
gigawatt (afk.); 17. disconto (afk.); 19. promotiefilmpje; 21. exem-
plaar (afk.); 22. wet werk en inkomen naar arbeidsvermogen
(afk.); 24. ontspanningsplaats voor kinderen; 27. Europeaan; 28.
openbare betrekking; 30. autokeuring (afk.); 31. gravin van Hol-
land; 32. Duits automerk; 33. sterk ijzerhoudende grondsoort; 35.
snelheid (vaart); 37. tentoonstellingsgebouw in Amsterdam; 38.
tweede oogst van een gewas; 41. Nederlandse omroepstichting
(afk.); 42. Nederlandse dichter; 44. Australische struisvogel; 46.
roofdier; 47. oude Nederlands betaalmiddel; 48. lachwekkend
(leuk); 49. inzet (vlijt); 50. een moment; 52. betaalmiddel; 54.
toorts; 56. zwarte kleverige stof; 58. visetende vogel; 61. Europe-
aan; 62. zijn geboortedag vieren; 64. keel-, neus- en oogheelkun-
de (afk.); 65. van geringe lengte; 67. oude lap; 68. durf; 70. onde-
raardse ruimte; 72. telwoord; 73. Duitse componist; 76. open plek
in een bos; 77. kippenproduct; 78. overschot; 79. op alle plaatsen;
81. Amsterdamse tijd (afk.); 82. biljartstok; 83. havenplaats in
Israël; 84. vordering; 86. soort antilope; 87. plaats in Zeeland.

Verticaal 1. achterdocht (wantrouwen); 2. aluminium (scheik.
afk.); 3. slaapplaats; 4. nijlreiger; 5. geneesmiddelenbriefje; 6.
bevroren neerslag; 7. oude Portugese munt; 8. afneembare snel-
binder; 9. meisjesspeelgoed; 10. oude lengtemaat; 11. geweven
stof; 16. jongensnaam; 18. plaats in België; 20. meisjesnaam; 21.
plechtige belofte; 23. algemene bond voor onderwijzend perso-
neel (afk.); 25. eikenschors van schors ontdoen; 26. spits toelo-
pend; 27. hard klinkend; 29. informatiesysteem op televisie; 32.
botsing; 34. sterke drank; 36. afzichtelijk wezen; 37. gordijnrail;
39. welpenleidster; 40. schietpatroon; 42. schoonmaakgerei; 43.
man van adel; 45. lidwoord; 46. jong dier; 51. smeerstof; 53.
Nederlandse rivier; 54. varken om mee te fokken; 55. rode vrucht;
56. deel van een geheel; 57. gewicht; 59. gepelde gerst; 60.
aswenteling (draai); 62. Bargoens voor tien gulden; 63. kans op
iets ergs; 66. uitroep van schik; 67. onderricht; 69. hevig; 71. bid
(Lat.); 73. hangman; 74. handvat aan een mes; 75. middag (tijd-
stip 12 uur); 78. schuw dier; 80. Chinese vermicelli; 82. kort zicht
(afk.); 85. stoomschip (afk.).

73 33 66 17 24 19 74 32 56 14 43 41 22 1 86 7 38

KRUISWOORDPUZZEL
Deze puzzel wordt u aangeboden 
door IJssalon en Chocolaterie Van 
Dam.

U wint een liter ijs naar keuze in 
luxe iso verpakking ter waarde
van €16,-. Heerlijk genieten van 
Van Dams huisgemaakte ijs.

IJssalon Van Dam is 7 dagen in de 
week geopend tot 22 uur.

Mail uw oplossing uiterlijk 
maandag 24 juli, 17 uur naar:
redactie@heemsteder.nl, onder 
vermelding van kruiswoordpuzzel, 
voorzien van uw naam, telefoon-
nummer en e-mailadres.

De winnaar ontvangt bericht via 
de e-mail waarmee de prijs afge- 
haald kan worden bij Van Dam, 
Raadhuisstraat 60 in Heemstede.

Over de uitslag wordt niet 
gecorrespondeerd. Succes!

De diepte in voor bouwwerkzaamheden Vomar. Foto: Harry Opheikens.

Door Harry Opheikens

Heemstede - ‘Stilletjes’ wordt er 
gewerkt aan de bouw van de 
parkeergarage en de Vomar aan de 
Binnenweg. Er is al veel werk 
verzet na de sloop van Binnenweg 
72-82 vorig jaar. Dan is opeens 
duidelijk hoeveel terrein er nodig 
is voor de realisatie van het geheel, 
dat zolang vele discussies heeft 
gekend.
Inmiddels is men de diepte in ge-
gaan en is er al veel grond verzet 
voor de bouw van de parkeer-
garage.

Vomar de 
diepte in
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Tekst en foto’s: Bart Jonker

Diano Marina – In deze a�evering van ‘Op reis’ iets bijzonders: 
de prachtige bloementapijten die worden gecreëerd in bijvoor-
beeld: Spanje, Portugal en Italië. Een combinatie van folklore en 
de Rooms-Katholieke religie. Deze bloementapijten worden in 
het kader van Sacramentsdag aangelegd. Oorspronkelijk valt 
deze Sacramentsdag op de tweede donderdag na Pinksteren, 
maar wordt heden ten dage dikwijls gevierd op de zondag erna. 
Zo ook in het Italiaanse Diano Marina, waar deze plechtigheid 
‘Corpus Domini’ op zondag 11 juni plaatsvond. Het bloementa-
pijt van Corpus Domini, in het Italiaans ‘In�orata del Corpus 
Domini’ genoemd, is een jaarlijks terugkerend spektakel met 
processie. Ondergetekende was dit jaar door de organisatie in 
Diano Marina en zijn Italiaanse vrienden, het echtpaar Edoardo 
en Palma Germano, gevraagd om dit mee te helpen aanleggen.
Een grote eer en een heel bijzondere ervaring.  

Ontstaan
Het vieren van Corpus Domini werd oorspronkelijk geboren in 
het jaar 1247 in het bisdom Luik. Sinds het begin van de twin-
tigste eeuw was het gebruikelijk in Diano Marina om bloem-
blaadjes in de straten te strooien waar de passage van deze 
processie plaatsvond. Bloemblaadjes die een dag van tevoren 
waren verzameld door de jongens van de stad. Ook werden de 
straten op de dag van de processie voorzien van potten met 
sierplanten. Uit de ramen hingen spreien en geborduurde 
tapijten om deze religieuze festiviteit luister bij te zetten.

Bloemen handelsmerk van deze streek
Omdat bloemen het handelsmerk van de Bloemenrivièra zijn, 
met als epicentrum ‘bloemenstad’ Sanremo, werd in 1963 
besloten om de veelzijdige bloemenreputatie als toeristisch 
kenmerk te promoten en te combineren met deze religieuze 
feestdag. Zo ontstond de aanleg van de ‘In�orata’, het bloemen-
tapijt. Vanwege de beperkte houdbaarheid van de bloem-
blaadjes en het warme mediterrane klimaat, wordt de avond en 
de nacht voor de processie Corpus Domini door vele vrijwilligers 
dit bloementapijt aangelegd. Dit gaat als volgt: een kunstenaar 
tekent met krijt de contouren van het ontwerp van het bloe-
mentapijt op het centrale plein Piazza del Comune tot aan de 
kruising met de Via Cavour en in de Via Genala naar de parochie-
kerk van San Antonio Abate (Sint Antonius is de beschermheilige 
van Diano Marina), waarvandaan de processie begint.

Secuur en zwaar werk
Tot zijn overlijden in 2012 was beeldend kunstenaar Paolo
Scati jarenlang de ontwerper van de bloementapijten in Diano 
Marina. Thans wordt ieder jaar een andere kunstenaar uitgeno-

digd om de contouren van het bloementapijt te bedenken en te ont-
werpen. De meeste bloemblaadjes komen met dozen tegelijk uit 
het naburige Sanremo. Er is veel van nodig: bloemblaadjes in 
diverse kleuren van onder andere bougainville, oleanders, rozen, 
etc. Daarnaast is er zaagsel en gras om vakken en de kanten op 
te vullen. Dit jaar zijn er tal van vrijwilligers, veelal van het plaat-
selijke toneelgezelschap en ‘Amici (vrienden) dell’In�orata’, van 
21 uur ’s avonds tot 4 uur ’s nachts in de weer geweest om het 
bloementapijt te realiseren en op tijd klaar te hebben. De vrij-
willigers beginnen om de met krijt getrokken contouren met 
potgrond over te trekken, een secure en lichamelijk zware klus, 
omdat je lang op je knieën in een houding moet werken. Een 
andere vrijwilliger strooit wat van de juiste kleur en het juiste 
type bloemblaadjes binnen deze contouren van potaarde, zodat 
helder is met welke bloemblaadjes de vakken moeten worden 
opgevuld. Langzaam begint het bloementapijt te kleuren.
Het eindresultaat is werkelijk verblu�end en schitterend.

De volgende zondagochtend 11 juni vindt de hoogmis plaats in 
de kerk, waar de kinderen van Diano Marina hun eerste com-
munie doen. Daarna volgt vanuit de kerk de processie en cere-
monie met de geestelijken en de jonge eerste communicanten 
over het bloementapijt, gevolgd door militaire en politieke 
hoogwaardigheidsbekleders en de burgemeester van Diano 
Marina, Cristiano Za Garibaldi, strak in pak en voorzien van een 
sjerp in de Italiaanse driekleur. Dit alles onder grote belangstel-
ling van het publiek. De plaatselijke muziekband luistert het 
geheel muzikaal op.
Na de festiviteiten wordt het bloemtapijt ’s middags alweer snel 
opgeruimd. Het was een bijzondere ervaring om hieraan te 
mogen meewerken: volgend jaar weer!

Het magische en schitterende bloementapijt Corpus Domini in Diano Marina








